
Moji milí, drahí spoluobčania.
Čoraz viac hrejivých slnečných lúčov je neklamným signálom, že je 
tu jar. Príjemné ročné obdobie, ktoré opätovne prebúdza k životu 
prírodu okolo nás.
Sedím sama uprostred noci a pokúšam sa usporiadať moje rozbe-
hané myšlienky, aby som vám mohla poslať zopár slov ako môj 
pozdrav k prichádzajúcim veľkonočným sviatkom.
 V záplave pekných vinšov o vajíčkach, vode, kvietkoch a všeličom 
inom k veľkonočným sviatkom som dostala aj jednu SMS a v nej 
toto prianie: nech Ťa posilní, naplní pokojom a dôverou láska 
Zeleného štvrtka, viera Veľkého piatka, nádej Bielej soboty a 
víťazstvo Veľkonočnej nedele.
Pekné. Bojím sa len jedného - či aj táto pravda Veľkonočného trojd-
nia nezovšednela a nepodľahla komercii. Je tu Veľký týždeň, Veľká 
noc. Je úžasné sledovať, čo nám tento príbeh prináša. Stačí sa len 
trocha zamyslieť. Láska, zrada lásky, dôvera, slabosť, pochybnosť, 
bolesť, strach. Toto všetko mi napadne pri zamyslení sa nad Veľkou 
nocou. No najdôležitejšie atribúty sú Smrť a Život, ich striedanie a 
ich vláda.
Milí priatelia, je tu čas veľkonočných sviatkov, sviatkov jari, po 
ktorých nás slnečné lúče povzbudzujú k zvýšenej aktivite 
pomôcť prebúdzajúcej sa prírode. Prišla jar, príjemné ročné 
obdobie. Prišla rýchlo a priniesla nový príval energie. 
Možno aj nám pomôže, aby sme si upravili svoje okolie, 
vyhrabali záhradky a spravili tak niečo nielen pre seba, ale 
aj pre obec. Zaslúžime si žiť kultúrne a neznečisťovať si 
životné prostredie. Veľkonočné sviatky, to sú 
rodinné stretnutia okolo sviatočného stola, kde 
má svoje miesto pohoda, veselosť a vedomie, 
že kedykoľvek pri tomto stole nájdeme svoje 
miesto. To všetko umocňujú staré ľudové tradície. 
Je dobré, že im všetci dobrovoľne podliehame. Naučme 
sa tešiť sa aj zo sviatkov jari, naučme sa radovať z Veľkej 
noci. 

Informačno-zábavný občasník obce Nitrianske Sučany
Ročník VII.          Číslo 1              Apríl 2014

Studená vodička, farebné vajíčka, koláčik makový, 
korbáčik vŕbový. 

Dobrej šunky, mnoho vajec, k tomu ešte chleba krajec.
Do pohára vínečka, k tomu veľa zdravíčka.

Milí spoluobčania, želám vám pokojné prežitie veľkonočných svi-
atkov, v ktorých bude kraľovať odpustenie. Odpustite a bude vám 
odpustené... Ďalšie dni tak dokážeme prežiť krajšie a plnšie. To zo 
srdca želám vám a aj sebe!
S láskou 

vaša starostka Gabriela Kusá

XXIII. ročník starostovského plesu obceXXIII. ročník starostovského plesu obce

Plesová sezóna sa tradične začína po úvodnom Plese v opere. Siedme-

ho februára sme sa aj v našej obci mohli zabaviť  na  23.  ročníku  repre-

zentačného plesu obce, ktorý sa konal v tanečnej sále kultúrneho domu.

Tento rok dostal pomenovanie „Ples rodiny“. To  preto,  ebo  sa  na  ňom 

stretávajú dobrí priatelia, ktorí sa prídu nielen zabaviť, ale aj vytvoriť  vý-

borné, priateľské, až rodinné prostredie.

Pri vstupe do tanečnej sály hostí vítala pani starostka. Každá dáma dos-

tala malý, sladký, typický valentínsky darček. So svojím partnerom si ne-

chali urobiť pamätnú fotografiu a boli odprevadení na  svoje  miesto.  Po 

slávnostnom príhovore a prípitku pani  starostky,  ktorá  ples  otvorila  pr-

vým valčíkom, nám do tanca opäť hrali bratia Kováčovci. Vytvorili  výbor-

nú  náladu až do rána.

Hostia 23. ročníka si pochutnávali na výbornej  večeri  a  skvelom  vínku.  

Priestory sály skrášlila vkusná  kvetinová  výzdoba  a  doplnky  v  tónoch 

bielej a zlatej farby. Pripravená bola aj bohatá tombola, za ktorú ďakuje-

me našim sponzorom, a príjemné posedenie v bufete. Všade bolo vidieť

                                         príjemné a usmiate tváre.

                                                    Na záver by sme chceli poďakovať všet-

                                                        kým, ktorí nám pomohli  zorganizovať

                                                             tento úžasný ples.

                                                                Myslíme si, že ples sa nám tento

                                                                rok vydaril, a tešíme sa  na  jeho

                                                                ďalšie ročníky!

                                                                                (fotografia na strane 4)

                                                                                         

                                                                                          Mária Miklášová
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Prekročili hranice obce a sú úspešní...

Aj v tomto kalendárnom roku vám chceme v našich obecných novinách 
predstaviť niektorých ľudí, ktorí majú korene v našej obci, ale odišli za prácou 
do väčších miest. Svojou šikovnosťou a pracovitosťou sa vypracovali na vyššie 
pozície a sú úspešní. V dnešnom čísle redakčná rada položila šesť rovnakých 
otázok týmto rodákom:
RNDr. Mária Lazarová, rod. Surová;Mgr. Ing. Zuzana Krátka, PhD, rod. Holincová.

1. Čo ste vyštudovali, kde žijete a kde teraz pracujete?
Mária: Vyštudovala som Prírodovedeckú fakultu UK v Bratislave, odbor or-
ganická chémia, neskôr som obhájila rigoróznu prácu z analytickej chémie a 
získala titul RNDr. - doktor prírodných vied. Žijem so svojou rodinou v Bratislave. 
Už som na dôchodku a pracujem na čiastočný úväzok ako odborný poradca.
Zuzana: Vyštudovala som matematiku na Karlovej univerzite v Prahe. Po 
skončení štúdia som dostala ponuku pracovať v bankovníctve v oblasti 
finančných trhov, čo významne ovplyvnilo môj ďalší život. Začala som sa 
venovať finančnej matematike a makroekonómii. Po návrate na Slovensko som 
popri práci vyštudovala ekonómiu na Ekonomickej univerzite v Bratislave. Pred 
pár rokmi som si uvedomila, že omnoho viac ako práca v banke ma napĺňa 
práca so študentmi na univerzite. Preto v súčasnosti pôsobím predovšetkým 
ako vysokoškolský pedagóg na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave. 
2. Čo vás viedlo k neustálemu vzdelávaniu seba a mladých ľudí?
Mária: Po skončení školy som učila na Katedre chémie na Lekárskej fakulte UK 
v Bratislave. Tam som vypracovala aj rigoróznu prácu. Bolo potrebné prehlbovať 
si vedomosti a stále sa vzdelávať, len tak môže pedagóg odovzdávať vedo-
mosti študentom na požadovanej úrovni. Musím sa priznať, že ma táto práca 
veľmi bavila, možno aj zato, že pochádzam z učiteľskej rodiny. A bola som 
mladá, študenti boli blízko môjho veku, bola to zaujímavá práca.
Zuzana: Mala som v živote šťastie, že som vyrastala v rodine, ktorá považuje 
vzdelanie a vedomosti za veľmi dôležité. Moji rodičia viedli mňa aj moje sestry 
od detstva k láske ku knihám a vždy pre nás vytvárali čo najlepšie podmienky 
na vzdelávanie sa. Som im za to veľmi vďačná. Aj vďaka ich pochopeniu a 
podpore v súčasnosti študujem finančné právo na Univerzite Komenského v 
Bratislave. Som presvedčená, že ak chcem dobre učiť svojich študentov, sama 
sa musím neustále vzdelávať.
3. Rozhodli ste sa pracovať s vysokoškolákmi. Stretli ste sa v práci 
aj so študentmi z našej obce?
Mária: Na Lekárskej fakulte som učila len 4 roky a nestretla som tam študentov 
z našej dediny. Aj keď som tú prácu mala rada, predsa som sa rozhodla, 
tak ako aj dnes mnohí učitelia, z finančných dôvodov prijať miesto v Ústave 
technológie a racionalizácie ZŤS, kde som pracovala ako výskumno-vývojový 
pracovník v oblasti povrchových úprav kovov. Po jeho zrušení som pracovala 
v Štátnom ústave pre kontrolu liečiv ako vedúca oddelenia so zameraním na 
zneškodňovanie vyradených liekov. Odtiaľ som odchádzala aj do dôchodku.
Zuzana: Bolo by ma to veľmi potešilo, ale zatiaľ som neučila žiadneho 
študenta z našej obce.
4. Problémy v školstve sledujeme v médiách. Ako hodnotíte situáciu 
s odstupom času od štrajku učiteľov?
Mária: Situáciu v školstve sledujem z médií a z referencií rodinných príslušníkov. 
Rada by som sa dožila čias, keď bude učiteľ znovu vážená osobnosť, keď bude 

ohodnotený nielen finančne, ale aj spoločnosťou. 
Zuzana: Žijeme v spoločnosti, ktorá si podľa môjho názoru dostatočne neváži 
vzdelanie, a teda ani učiteľov. A tým nemyslím len ich finančné ohodnotenie, 
ale aj nemateriálne spoločenské uznanie. Nezmení sa to, kým budú dôležitejšie 
„známosti“ a úplatky než vedomosti a schopnosti.
5. Blížia sa veľkonočné sviatky. Kde ich zvyknete tráviť a ako sa na 
ne pripravujete?
Mária: Veľkonočné sviatky už niekoľko rokov trávim s manželom a našimi 
priateľmi na chate v krásnom prostredí pod Poľanou. 
Zuzana: Veľkonočné sviatky vnímam predovšetkým ako sviatky jari a mám ich 
veľmi rada. Užívam si ich spolu so svojimi najbližšími. Byt máme vždy vyzdo-
bený kvetmi, kraslicami a inými veľkonočnými ozdobami. Udržiavame tradície 
aj pokiaľ ide o šibačku a oblievačku, veľkonočné jedlá a najmä veľkonočnú 
pohodu. 
6. Vraciate sa v spomienkach k rodnej obci? Čo by ste zaželali 
obyvateľom Nitrianskych Sučian k sviatkom Veľkej noci?
Mária: Mám rada svoj rodný kraj, rada sa tam vraciam. A nielen ja, aj naše 
dcéry, ktoré tam u starých rodičov trávili prázdniny, majú na Sučany tie 
najkrajšie spomienky. Asi každý sa vracia v spomienkach do detských rokov. 
Rokoš, Brložná skala, prvýkrát som tam bola ako 6-ročná. Často sme boli na 
Kamenci a Skalke. Na Háji a na Hôrkach som pásavala našu kravu Plávku. Sú to 
milé spomienky. Mám šťastie, že mám krásne vzťahy s mojimi súrodencami a 
ich rodinami a vždy sa teším na stretnutie s nimi. A nielen s nimi. Je tam moja 
široká rodina, priatelia, veľa blízkych ľudí. Želám mojim rodákom príjemné 
veľkonočné sviatky, aby im nová jar priniesla veľa síl a radosti zo života. 
Zuzana: Do svojej rodnej obce sa vraciam veľmi rada, a to nielen vo svojich 
spomienkach. Prežila som tu úžasné detstvo uprostred nádhernej prírody 
a milých ľudí. A presne to želám obyvateľom svojej rodnej obce, aby v nej 
bolo stále veľa dobrých a múdrych ľudí. K sviatkom Veľkej noci im želám veľa 
kraslíc, vody, spokojnosti a pohody.

Redakčná rada ďakuje obom rodákom za rozhovor a želá veľa pracovných a 
osobných úspechov. 

redakčná rada

Voľba prezidenta SR 2014
Dňa 15. 3. 2014 sa konalo 1. kolo voľby prezidenta SR.
Počet oprávnených voličov                                                          990
Počet oprávnených voličov, ktorým boli vydané obálky               517
Počet odovzdaných obálok                                                          517
Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov    514

Občania našej obce hlasovali takto:
Bárdos Gyula /2, Behýl Jozef /3, Čarnogurský Ján /2, 
Fico Robert /145, Fischer Viliam /5, Hrušovský Pavol /20,
Jurišta Ján /6, Kiska Andrej /126, Kňažko Milan /63, 
Martinčko Stanislav /0, Melník Milan /6, Mezenská Helena /16,
Procházka Radoslav /120, Šimko Jozef /0

Dňa 29. 3. 2014 sa konalo 2. kolo voľby prezidenta SR.
Počet oprávnených voličov                                                           1001
Počet oprávnených voličov, ktorým boli vydané obálky                 589
Počet odovzdaných obálok                                                             589
Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov       584

Občania našej obce hlasovali nasledovne:
Fico Robert, doc. JUDr., CSc. – 254 platných hlasov
Kiska Andrej, Ing. – 330 platných hlasov

V 1. kole prišlo voliť 52% našich občanov a v 2. kole 59% našich ob-
čanov.
                                                                                              Mária Miklašová
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Stručne z činnosti COOP Jednota Nitrianske Sučany 

V mesiaci február 2014 Dozorný výbor COOP Jednota v Nitrianskych Sučanoch 
zvolal výročnú členskú schôdzu, na ktorej svojich členov podrobne informoval o 
činnosti v roku 2013. Ani v roku 2013 sme nezabudli na našich chorých členov a 
potešili sme ich svojou návštevou a malou pozornosťou. Mladé mamičky v obci 
sme podporili finančnými prostriedkami, ktoré boli použité na detské ihrisko. 
Nezabudli sme ani na deti v našej Základnej škole s materskou školou Fraňa 
Madvu. Pri príležitosti 40. výročia vzniku našej školy sme poskytli finančné 
prostriedky, ktoré boli určené na farby, aby naša škola trochu omladla. 
Pri príležitosti Dňa detí sme všetkým žiakom základnej školy aj materskej 
školy - spolu pre 63 detí - zakúpili sladkosti, výrobky COOP Jednota, a deťom 
sme ich osobne odovzdali. V mesiaci august náš dozorný výbor zorganizoval 
slávnostné posedenie našich členov - jubilantov v kultúrnom dome. Keďže 
išlo o prvé takéto stretnutie, dovolili sme si pozvať jubilantov nielen za rok 
2013, ale aj jubilantov z roku 2012. A tak sme v prítomnosti  terajšieho, ale i 
predchádzajúceho dozorného výboru zablahoželali 15 našim členom, ktorí os-
lávili svoje životného jubileum. Posedenie bolo spojené so slávnostnou večerou 
a živou hudbou. Naši jubilanti si spolu s nami zaspomínali, zaspievali svoje 
obľúbené piesne pri harmonike a tiež zatancovali. 
Pre veľký ohlas a úspech sa bude dozorný výbor snažiť i v tomto roku 
zorganizovať posedenie jubilantov, ktoré by sme chceli rozšíriť o voľnú zábavu 
ostatných našich členov. Pri príležitosti mesiaca úcty k starším sme navštívili 
ďalších našich členov, ktorých sme obdarovali drobným darčekom. V minulom 
roku sme uznesením žiadali COOP Jednotu Prievidza o vybudovanie a montáž 
striešky nad vchodom do predajne 031. Uvedené práce sa začali pred koncom 
roku 2013, avšak strieška nad vchodom predajne nebola vybudovaná doter-
az. Preto dozorný výbor uznesením opäť požiadal COOP Jednotu Prievidza o 
dokončenie prác, nakoľko plocha pred dverami je hlavne v zimných mesiacoch 
neustále mokrá a hrozí nebezpečenstvo úrazu alebo pošmyknutia. Čo sa týka 
prevádzkových jednotiek, v roku 2013 sme nezaznamenali žiadne sťažnosti 
zo strany zákazníkov. Môžeme vyzdvihnúť široký sortiment výrobkov značky 
COOP Jednota, výhodné akciové ceny tovarov a hlavne kvalitu. Nezabúdame 
na našich zákazníkov. Vieme, že práve oni sú najdôležitejší a vie to aj náš per-
sonál v obchodných prevádzkach. Vie, že je veľmi dôležité, aby náš zákazník 
pociťoval osobný záujem zo strany personálu, slušnosť, ústretovosť, ochotu a 
profesionálny prístup. 
Členovia dozorného výboru by sa touto cestou chceli poďakovať personálu 
oboch prevádzok za neľahkú prácu, ktorú dennodenne  odvádzajú, obecnému 
úradu pod vedením Mgr. Gabriely Kusej - starostky obce, ktorá nám vychádza 
v ústrety pri organizovaní rôznych akcií, a poďakovanie patrí aj vám, našim 
zákazníkom, ktorí ste nám zostali verní a nakupujete v našich predajniach.

Vlasta Sladkayová 
predsedníčka DV COOP Jednota

Poslanci nášho obecného zastupiteľstva rozhodovali
P r i j a t é  U z n e s e n i a

Uznesenie č. 1/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e:
- návrhovú komisiu v zložení p. Anton Paulďuro, p. Vincent Kiaba, Mgr. Daniela 
Sladkayová;
- za overovateľov zápisnice Ing. Petra Bagina, Ing. Eduarda Beláka.
Uznesenie č. 2/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e 
- vykonať zámer obce Nitrianske Sučany „Rekonštrukcia  ZŠ s MŠ“ – uskutočnenie 
prác na zriadení novej triedy pre MŠ a výstavbu priľahlých sociálnych zariadení 
na základe vyhodnotenia firmou BENY – STAV, s.r.o., Prievidza.
Uznesenie č. 3/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e
- vykonať zámer obce Nitrianske Sučany „Výmena okien, dverí pre ZŠ s MŠ 
Fraňa Madvu Nitrianske Sučany“ na základe vyhodnotenia firmou VEVUS, s.r.o., 
Prievidza.
Uznesenie č. 4/2014 Obecné zastupiteľstvo s ch v a ľ u j e:
- návrhovú komisiu v zložení Ing. Peter Bagin, Ing. Eduard  Belák, Mgr. Daniela  
 Sladkayová; 
- za overovateľov zápisnice p. Vinceta Kiabu, p. Antona Paulďuru.
Uznesenie č. 5/2014 
A/ Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie:
– plnenie rozpočtu obce Nitrianske Sučany za rok 2013 a bilanciu rozpočtového 
hospodárenia za rok 2013,
– správu hlavného kontrolóra obce  ku kontrolnej činnosti za rok 2013.
B/ Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e:
– zostavenie a predkladanie rozpočtu obce bez programovej štruktúry v súlade 
s novelou zákona č. 436/2013 o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 
§ 4 ods.5.,
– rozpočtové opatrenie č. 1/2014 v zmysle zákona 583/2004 Z. z. §14.
Uznesenie č. 6/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e
- vyhodnotenie hlavných úloh obce za rok 2013 a návrh hlavných úloh obce na 
rok 2014.
Uznesenie č. 7/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e
- návrh plánu práce OZ na rok 2014.
Uznesenie č. 8/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e:
– VZN obce Nitrianske Sučany č. 1/2014 o poskytovaní domácej opatrovateľskej 
služby a o úhradách za domácu opatrovateľskú službu,
– internú smernicu č. 1/2014 Zásady rozpočtového hospodárenia obce Nitrian-
ske Sučany. 
Uznesenie č. 9/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e
- zapojiť obec Nitrianske Sučany do projektu Hodina Zeme dňa 29. 3. 2014 od 
20:30 hod. do 21: 30 hod. miestneho času.
Uznesenie č. 10/2014 Obecné zastupiteľstvo  s ch v a ľ u j e
- žiadosť p. Jozefa Klučáka, predsedu ZO SZPB, o zriadenie pamätnej tabule na 
počesť občanom našej obce padlým v 1. svetovej vojne.
Uznesenie č. 11/2014 Obecné zastupiteľstvo  o d p o r ú č a
- starostke obce skontaktovať sa s primátorom mesta Nováky, predsedom 
Spoločného úradu, a požiadať ho o spoluprácu pri riešení požiadavky obecného 
úradu súvisiacej so stavebnými záležitosťami individuálnej bytovej výstavby 
- Chrastečky.
Uznesenie č. 12/2014 
a/ Obecné zastupiteľstvo  s c h v a ľ u j e
- upraviť pracovný úväzok pána Juraja Javorku, bytom Nitrianske Sučany 337, 
na 20 hodín týždenne / 4 hodiny denne/, od 1. 4. 2014 do doby, pokiaľ nebude 
nutné uzatvoriť ďalšiu pracovnú zmluvu na opatrovateľskú službu.
b/ Obecné zastupiteľstvo  o d p o r ú č a
- prehodnotenie pracovného úväzku pána Juraja Javorku na zasadnutí v mesiaci 
september 2014.

redakčná rada

Rozpočet obce na roky 2014 - 2016

Dňa 12. 12. 2013 uznesením č. 56/2013 schválilo Obecné zastupiteľstvo v Nitri-
anskych Sučanoch rozpočet obce na nasledujúci kalendárny rok ako vyrovnaný, 
príjmy aj výdavky vo výške 908 133 €.
Súčasťou schváleného rozpočtu je aj rozpočet právneho subjektu Základná 
škola s materskou školou Fraňa Madvu vo výške 165 910 € v príjmovej aj vo 
výdavkovej časti.
Obec v súlade s §4 zákona 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách zos-
tavuje rozpočet na tri rozpočtové roky, pričom rok 2014 obecné zastupiteľstvo 
schvaľuje a roky 2015 a 2016 berie na vedomie.
Schválený rozpočet nadobudol účinnosť 1. januára 2014.

Elena Ivanovová
ekonómka obce
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Vývinová a záslužná práca Zboru pre občianske 
záležitosti v našej obci

Zbor pre občianske záležitosti. Kto z nás občanov neprišiel s ním a s jeho členmi 
do styku? Veď vo februári sme si slávnostne pripomenuli šesťdesiate výročie 
jeho vzniku. Je to obdobie, počas ktorého zbor vykonával mimoriadne záslužnú 
prácu v starostlivosti o človeka od jeho narodenia až po hrob. Slávnostné za-
sadnutie všetkých členov pri príležitosti významného výročia zvolala pani Mgr. 
Gabriela Kusá, starostka obce. Stretnutie sa nieslo v mimoriadne priateľskom 
a slávnostnom ovzduší. Všetci prítomní ocenili úprimné slová pani starostky, 
ktoré v slávnostnom príhovore vyslovila: „Keď sa povie Zbor pre občianske 
záležitosti – možno niekto ani nevie, čo to je, iný má aspoň nejakú informáciu, 

no považuje to za prežitok. No sú aj takí, ktorí toto združenie poznajú, cenia si 
prácu tých, ktorí ju vykonávali a vykonávajú.“Zdôraznila: „Vy ste práve tí, ktorí 
ste od roku 1959, kedy bol v našej obci zriadený aktív pre občianske záležitosti 
a následne v ďalších rokoch Zbor pre občianske záležitosti, nositelia svetla, a 
priniesli ste do našej obce, do našich rodín a do sŕdc všetkých, ktorí boli v ob-
radnej miestnosti spolu s vami, nezabudnuteľné chvíle. Chvíle, keď zacíti človek 
pocit lásky človeka k človeku – jedinú a krásnu vôňu človečiny.“ Na ukončenie 
slávnostného príhovoru povedala: „Dnešné stretnutie má mimoriadnu cenu 
tým, že všetci sme slúžili a slúžime rovnakej myšlienke -  všímať si človeka 
od narodenia až po smrť. Preto si musíme uvedomiť nezvratné plynutie času, 
ktorý nám všetkým berie, ale zároveň nám všetkým dáva rovnakú šancu nežiť 
naprázdno. Vy ste svojou prácou pre občanov dokázali prekročiť svoj tieň a 
natrvalo ste sa zapísali do histórie našej obce.“ Na záver všetkým poďakovala 
a popriala im do ďalšej práce veľa zdravia, optimizmu, sily a pochopenia od 
najbližších. Po zápise do pamätnej knihy zboru a odovzdaní milého darčeka, 
ktorý vytvorili žiaci našej základnej školy, bol vyhradený priestor na spomienky. 
A tak sme si mohli vypočuť Helenku Tunovú v prednese básne, ktorú recitovala, 
ale aj spomienky na tých, ktorí nám pomáhali. Úprimne vyzneli aj slová Ing. 
Bagina, ktorý bol niekoľko rokov predsedom zboru v našej obci, a tiež recitácie 
Marcelky Jedinákovej a Moniky Kováčikovej. Slávnostná chvíľa bola umocnená 
piesňami Marienky Luchavovej, Jožka Boháča v sprievode Štefana Surového, 
ako aj Terezky Kovalíčekovej a jej zboru v sprievode Daniela Kovalíčeka. Druhú 
časť stretnutia otvorila pani starostka slávnostným prípitkom, po ktorom sa 
v besede pridali spomienky na krásne zašlé časy činnosti zboru a zážitky pri 
podujatiach, ktoré sa v obci organizovali. Všetku pohodu a náladu spoločne so 
zúčastnenými umocňovali piesne v sprievode harmoniky Tonka Šmýkala. Spo-
kojní s doteraz vykonanou prácou sme odchádzali do svojich rodín s predsavza-
tím, že naďalej je treba v našej obci túto prácu zdokonaľovať a hľadať nový 
obsah, formy a metódy práce, zvyšovať jej účinnosť a pútavosť.

Jozef  Klučák

Tak teda: DO ČÍTANIA, PRIATELIA!

Marec je mesiac príchodu jari, mesiac sviatku žien, učiteľov a naviac aj mesia-
com, v ktorom vzdávame hold knihe. Knihe ako studnici poznatkov, múdrostí a 
ponaučení, studnici zábavy. Možno tieto superlatívy už nevnímame tak inten-
zívne ako kedysi, keď bolo oveľa menej možností vzdelávania a získavania in-
formácií ako dnes. A prečo si mesiac knihy pripomíname práve v marci? Stojí za 
tým legendárny šíriteľ slovenskej a českej  knihy, osvety a vzdelanosti - Martin 
Hrebenda Hačavský. Narodil sa aj zomrel v marci. Hoci bol slepý, natoľko miloval 
knihy, že sa mu stali osudom. Putoval takmer po celom Slovensku až do Viedne, 
zbieral staré tlače a rukopisy. Medzi slovenských vlastencov roznášal nové slov-
enské a české knihy. Rozširovaním obľúbených kalendárov, šlabikárov, mluvníc 
a kníh medzi pospolitým slovenským ľudom sa zaslúžil o to, že aj nevzdelaní a 
chudobní ľudia spoznávali knižnú kultúru a získavali prehľad o verejnom dianí. 
Svoju súkromnú zbierku kníh daroval Matici slovenskej a prvému slovenskému 
Gymnáziu v Revúcej. A preto bol Marec – mesiac knihy prvýkrát vyhlásený 
v roku 1955 na počesť Mateja Hrebendu ako snaha o udržanie a podporenie 
trvalého záujmu o knihy. S knižkami sa stretávame od útleho detstva, ale dnes, 
v dobe nových a  rýchlych informačných technológií, viacerí z nás uprednostňujú 
trávenie voľných chvíľ práve pri počítači, televízii či v kine. A predsa. Hoci nám 
zdanlivo technika dáva nový zážitok, oberá nás o niečo iné – oveľa cennejšie 
– o našu fantáziu a predstavivosť. To nás duševne ochudobňuje a nedovolí nám 
spoznať ľudské duše a povahy. A preto.... Neodkladajme knihu do police. Ne-

nahrádzajme ju internetom! Ten je dobrý, keď potrebujeme rýchle informácie... 
Nezahadzujme priateľku - knihu! Nezabúdajme na ňu, nenahrádzajme ju médi-
ami!  Aj naša Obecná knižnica v Nitrianskych Sučanoch vás pozýva na návštevu. 
V mesiaci knihy ju navštívili naši žiaci. Pre niektoré deti to bola výnimočná 
udalosť, pretože si neosvojili, že súčasťou vzdelávania je čítanie knihy, teda 
rozvíjanie svojho duševného bohatstva. Návšteva knižnice bola pre všetky deti 
poučná a zábavná. Čítali sme, besedovali, recitovali, urobili sme malý literárny 
kvíz. Pretože ku knihe a čítaniu patrí záložka, vyrobili sme si ju. Nemysleli sme 
len na seba, ale tie najkrajšie sme zaniesli pani starostke, aby pri rokovaniach 
o škole a mládeži na ne myslela. Pre deti bolo zaujímavé navštíviť obecný úrad, 
vidieť bustu Františka Madvu, podľa ktorého je pomenovaná naša škola, ale 

najviac ich zaujal obraz panorámy našej dediny . Na záver návštevy knižnice 
aj obecného úradu nám pani starostka, verná svojmu učiteľskému povolaniu, 
pripomenula citát veľkého pedagóga J.A. Komenského: „Kto sa chce stať vz-
delaným, musí nad zlato vážiť si knihy.“

Mária Krčeková

fotografia (starostovský ples)



Informácie spod Rokoša                                                                                              str. 5

Deň učiteľov

28. marec je už niekoľko desaťročí spojený s menom Jána Amosa Komenského. 
Mnohé myšlienky tohto učiteľa národov ostávajú pre nás stálym zdrojom 
inšpirácie. Profesia učiteľa je jednou z najušľachtilejších profesií. Zahŕňa v sebe 
povinnosť, potrebu a chcenie odovzdať novej generácii nazbierané poznanie a 
životné skúsenosti i snahu urobiť ju lepšou a dokonalejšou. Každá spoločnosť 
vždy kládla vysoké nároky na prácu učiteľa a vychovávateľa s cieľom 
vychovať z detí vynikajúce osobnosti a kvalitných odborníkov. Vyžaduje si to 
veľkú mieru pedagogického citu, tvorivé myslenie, vychádzajúce zo sústavného 
vzdelávania sa a analýz výsledkov vlastnej práce. „Umenie žiť – spoznávať 
slzy nielen vo svojich očiach, pocítiť úsmev nielen na svojich perách, pozerať 
a vidieť, počúvať a počuť“ – je dôležitým poznaním pre prácu pedagóga. Je 
ťažké nájsť vhodný spôsob, ako oceniť nezištnú, mravenčiu prácu učiteľa tak, 
aby mal pocit, že to, čo celý život robí, nerobí zbytočne... Prácu učiteľa posud-
zujú žiaci, ich rodičia, kolegovia navzájom, nadriadení aj verejnosť, ale azda 
najobjektívnejšie ju ocení ten, kto „učiteľský chlebíček“ ochutnal aj sám.  Je 
príjemné zistiť, že vaša škola má na verejnosti „dobré meno“, že vaši žiaci 
dosahujú úspechy aj vďaka vám. Patrí vám veľká vďaka za to, že svoju prácu 
robíte s láskou, zodpovednosťou a vysoko profesionálne, za to, že robíte všetko 
pre to, aby stúpla kvalita vašich výkonov, aby stúpla spokojnosť žiakov a ich 
rodičov. Ďakujeme ešte raz za ľudský postoj a veľkorysé srdce. Šťastné sú 
školy, ktoré majú takých učiteľov...

Adriana Kováčiková

Ahoj, všetci, čo čítajú...

Všimli ste si pri pohľade na našu školu niečo zvláštne? Máme nové okná!!! Nev-
iete si predstaviť, ako veľmi sa z nich tešíme. Pani riaditeľka s pani ekonómkou  
preto, že dúfajú v nižšie faktúry za teplo, pani učiteľky preto, že mnohé z okien  
sa už nemohli otvárať a bolo nebezpečné s nimi manipulovať, pani školníčka 
sa teší z toho, že ich umývanie už nebude trvať dva týždne, my deti z toho, že 
vďaka novým žalúziám nám nebude slnko svietiť v teplých dňoch rovno do 
tváre a unavovať nás, a všetci spoločne máme radosť z toho, že nové okná pô-
sobia oveľa estetickejšie a kvety na parapetných doskách vyzerajú úchvatne...
Ďalšia dobrá vec, ktorá sa ešte len dorába a ktorú vy môžete vidieť, len ak 
vstúpite do školy, je prerobenie šatní na novú učebňu spolu so sociálnymi zari-
adeniami. Aj z toho máme obrovskú radosť, lebo ďalšia multifunkčná učebňa 
pre materskú a základnú školu sa naozaj zíde. Dokončí sa už v dohľadnej dobe 
a bude slúžiť materskej škole ako herňa, základnej škole ako učebňa, tým, 
čo navštevujú základnú umeleckú školu, aj ako výuková miestnosť a poobede 
školskému klubu detí ako jeho priestor. To zasa ocenia naše staré mamy, ktoré 
chodia po nás do družiny a museli každý deň vyjsť dve poschodia, že? Veľmi 
pekne ďakujeme pani starostke Mgr. Gabriele Kusej, ktorá vybavila peniaze na 
túto zmenu školy, ale aj tým, ktorí čistili našu školu. Veľmi pekne ďakujeme 
všetkým, ktorí čistili našu školu. Dodnes to boli všetci zamestnanci školy, ale aj 
rodičia. Mamička Peťky Miklašovej, Vikinky Takšonyovej, Adamka Argyiusiho, 
Martinka Králika, tiež pani Talianová, ale najväčšie poďakovanie patrí mamičke 
Alex Šlabiarovej, ktorá čistením školy strávila niekoľko celých pracovných dní... 
Ďakujeme! Veľmi si to vážime. Už o niekoľko dní nás navštívia pani inšpektorky, 
ktoré v našej škole vykonajú komplexnú inšpekciu. Dúfame, že sa u nás budú 
cítiť dobre. Ukážeme im, ako vieme pracovať a čo všetko sme schopní sa naučiť 
a prežiť s našimi pani učiteľkami.  Držte nám palce.

deti zo základnej školy

Fašiangy kedysi a dnes

Starká vraví: „Fašiangy ako fašiangy.“ V jej veku je to už možno tak, ale pre 
nás mladších sú každé oslavy začiatku pôstu zaujímavé. Preto som sa pýtala, 
ako sa fašiangy slávili kedysi. Pastieri a hajtmani, čiže obecní sluhovia, chodili 
po domoch s drevenými šabľami a spievali: „Aby boli, aby boli veľké konope...“ 
Starká spomína na Jakuba Fodorčeka ako obecného sluhu a bubeníka, ale aj 
na Gašpara Kalinaya, ktorí túto úlohu v minulosti plnili a navštívili každý dom, 
pretože dedina nebola veľká a keď sa nikde dlho nezdržali, stihli pofašiangovať 
všade.
Pochovávanie basy je už roky tradične rovnaké, pretože ide o oslavu ľudskej 
veselosti a poslednej veľkej zábavy pred dlhým pôstom. Preto sa muži oblečú 
za ženy a ženy za čertov, aby dali najavo, že veci nie sú vždy vážne a že basa 
na Veľkú noc ožije a môže sa oslavovať ďalej.
Tento rok sa v našej dedine pripomenuli staré tradície, skupina Boršina prešla 
symbolicky cez niekoľko ulíc, aby sa mohli s basou ľudia rozlúčiť. Večer sa 
konalo samotné pochovávanie, pri ktorom Boršine asistovala oddaná sku-
pina plačiek, ktorá predviedla úprimné zarmútenie nad touto situáciou. Obec 
zabezpečila zabíjačkové dobroty a bar pre návštevníkov, ktorí sa po pochovaní 
zabávali do skorého rána.

Lucia Mokrá

Z histórie obce: Veľkonočná púť do Dubničky

Jednou z cirkevných tradícií, ktoré patrili k Veľkej noci, bola aj púť do Dubničky. 
Chodievalo sa k soche sv. Jána k Brodu, neskôr sa miesto menilo kvôli novej 
ceste a veľkej premávke.
Starká spomína, ako sa nový kňaz čudoval, prečo nie sú deti na Veľkonočnú 
nedeľu v kostole na litániách. Kostolník mu prezradil, že sú v Dubničke na púti. 
Kňaz sa pýtal, čo to je tá Dubnička, veď teraz sa predsa na púte nechodí. Po 
skončení litánií v kostole kňaz vyšiel von a začul spev detí spred kostola: Ave, 
ave, Mária! To sa deti vracali od Brodu. Bolo počuť aj tichú modlitbu Otčenáš, 
ktorú každé dieťa počas chôdze odriekalo. Kňaz začal hľadať niečo, čím by 
si utrel slzy, pretože ho úprimný spev a modlitby malých detí dojali. Deti sa 
ešte pomodlili za rodičov a učiteľov a potom kňazovi kostolník pošepol, aby 
dal deťom požehnanie. Pre kňaza to bola pocta, pretože vraj ešte na žiadnej 
fare takéto niečo nevidel. Zaumienil si, že si túto výnimočnú chvíľu zapamätá.
Na záver len malé odporúčanie: takéto a ešte iné zaujímavé príbehy sú v pamä-
tiach našich starých mám a otcov, preto sa ich na ne pýtajte, zaujímajte sa, inak 
zaniknú spolu s ľuďmi, ktorí ich zažili, a to by bola veľká škoda.

Lucia Mokrá



Informácie spod Rokoša                                                                                              str. 6

Zo schôdze turistického klubu

Prvú februárovú sobotu sa konala výročná členská schôdza turistického klubu 
Rokoš, na ktorej sme sa dozvedeli zhodnotenie uplynulého roka, ale aj plány 
na tento kalendárny rok. Za rok 2013 sa z rôznych dôvodov neuskutočnilo 

Snaha o získanie dotácií pre obec pokračuje

Obec sa snaží získavať finančné prostriedky cestou rôznych inštitúcií. Jed-
nou z možností sú aj Štrukturálne fondy EÚ, ktoré pomáhajú zmenšovať roz-
diely medzi regiónmi. Pretože sme boli už viackrát na Envirofonde úspešní, 
uchádzame sa aj v roku 2014 o získanie finančných prostriedkov na ďalšie za-
kúpenie zariadení na zber, separáciu a zhodnocovanie biologicky rozložiteľného 
odpadu. Vyhodnocovanie projektov je však veľmi zdĺhavá záležitosť, ktorá trvá 
často aj rok – dva. Všetci už netrpezlivo čakáme na vyvrcholenie projektu na 
rekonštrukciu a modernizáciu verejného osvetlenia v obci v celkovej výške 249 
647 tis. €, ktorý máme podaný v Slovenskej inovačnej a energetickej agentúre. 
V dôsledku zmeny zákonov sme aj my museli robiť zmenový projekt a obnoviť 
celý rad súhlasných stanovísk. Veríme, že koncom leta sa už bude pracovať na 
novom osvetlení obce. 
V roku 2013 sme boli dvakrát úspešní pri získavaní dotácií na rekonštrukciu 
školy. Dostali sme finančné prostriedky z Úradu vlády SR vo výške 8 000 € na 
vytvorenie novej triedy a sociálnych zariadení pre materskú školu. V závere 
roka sa nám podarilo získať finančné prostriedky z Ministerstva školstva SR 
vo výške 24 000 € na výmenu okien a dverí v celej budove školy. V tomto čase 
sú už obidve akcie zrealizované a v škole to vyzerá krásne. Na základe toho 
sme už aj v tomto roku podali žiadosť na Ministerstvo školstva SR o získanie 
dotácie na zateplenie budovy školy. Ak sa nám to podarí, budeme mať školu 
celú ako novú.
V mesiaci marci sme podali žiadosť aj na Ministerstvo financií SR na získanie 
dotácie pre individuálne potreby obce vo výške 13 500 €. Radi by sme získali 
podporu na výstavbu parkoviska pred domom smútku a pred kostolom a na 
úpravu priľahlých priestorov. Podobne v marci sme podali na Úrad vlády SR 
žiadosť o získanie dotácie na zlepšenie akustiky v tanečnej sále kultúrneho 
domu a zakúpenie nových stoličiek. Poslednú žiadosť sme podali na Minister-
stvo vnútra SR, kde požadujeme podporu pre dobrovoľný hasičský zbor v obci.
Nič iné nám teda nezostáva, len projekty podávať a čakať, ktorý z nich bude 
úspešný. Boli by sme veľmi radi, keby bol úspešný aspoň jeden, a tak by sme 
aj touto cestou zveľadili našu obec.

starostka obce

Zhodnotenie hospodárenia obce za rok 2013

Obec každoročne hodnotí svoje hospodárenie v záverečnom účte, ku ktorému 
zaujme stanovisko obecné zastupiteľstvo v mesiaci júni. O rozpočtovom ho-
spodárení obec z väčšej časti informovala občanov aj na zasadnutí obecného 
zastupiteľstva dňa 7. 3. 2014 s takýmito výsledkami: Hospodárenie sa v roku 
2013 riadilo rozpočtom schváleným dňa 12. 12. 2012 uznesením č. 58/2012. V 
priebehu roka 2013 bol rozpočet upravovaný celkom päťkrát.
Príjmová časť
V roku 2013 obec dosiahla celkové príjmy vo výške  478 264,32 €, čo je plnenie 
na 99,70 %. Z daňových príjmov je najvýznamnejšou položkou výnos dane, 
ktorú obec dostáva od štátu. Táto predstavovala  sumu 227 772,23 € a bola tak-
mer o 20 000 € vyššia ako v roku 2012, čo našej obci veľmi pomohlo najmä pri 
splácaní starých záväzkov. Spolu s miestnymi daňami, poplatkami a dotáciami 
určenými na prenesený výkon štátnej správy predstavovali bežné príjmy 390 
362,44 €. Kapitálové príjmy v celkovej výške 67 583,10 € obec získala z týchto 
zdrojov:
a) z transferu určeného na rekonštrukciu ZŠ s MŠ (vybudovanie novej triedy) vo 
výške 8000 €; 
b) z predaja prebytočného majetku, a to bývalej budovy obecného úradu, a z 
predaja pozemkov občanom obce v celkovej výške 59 583,10 €.
Príjmové finančné operácie v celkovej výške 16 426,93 € pozostávali z prevodu 
zostatku transferu z roku 2012 určeného na opravu strechy základnej školy (12 
093 €) a z príjmu z exekučného konania (4 333,93 €). Vlastné príjmy ZŠ s MŠ 
predstavovali sumu 3 891,85 €.
Výdavková časť
V roku 2013 predstavovali celkové výdavky obce 441 804,93 € a boli plnené na 
99,60 %. Na bežný chod obce v rámci tzv. bežných výdavkov, ktoré sa dotýkajú  
všetkých oblastí obecnej samosprávy, vrátane energií, údržby ciest, vývozu 
odpadu, údržby verejného osvetlenia, športových, kultúrnych aktivít, údržby 
cintorína a domu smútku, ako aj opatrovateľskej služby a iných činností,  sme 
vynaložili spolu 206 309,61 €. Kapitálové výdavky vo výške 60 095,63 € boli 
určené na splátky záväzkov voči dodávateľom už ukončených akcií. Za práce 
naviac pri prestavbe kultúrneho domu obec doplatila 23 000 €, za vybudovanie 
podložia na ihrisku s umelou trávou 11 850,22 €, čím si vysporiadala uvedené 
záväzky. Splatili sme časť dlhu (600,38 €) za rekonštrukciu budovy ZŠ a v rámci 
pripravovanej IBV v časti obce Chrastečky obec zaplatila za projektovú doku-
mentáciu a prvú splátku za pozemok spolu 24 645,03 €. Výdavkové finančné 
operácie vo výške 21 450 € boli  určené na splátky úverov. Na prenesené a 
originálne kompetencie v školstve bolo vynaložených celkom 153 949,69 €. K 
31. 12. 2013 obec eviduje záväzky voči dodávateľom vo výške 8 016,01 €, čo 
je o 45 399,40 € menej ako v roku 2012. Pohľadávky máme voči odberateľom 
a voči občanom vo výške 3 119,21 €. Sú predmetom exekučného konania. Aj v 
roku 2013 bol bežný chod obce v rámci údržby verejných priestranstiev, údržby 
budov, verejného osvetlenia a iných oblastí naplno zabezpečený. Okrem toho 
sa podarilo vybudovať ďalšiu časť chodníka vedúceho von z obce (Diely). V 
uplynulom roku sa našej obci podarilo splatiť väčšie záväzky, čo významne 
prispelo k zníženiu jej zadĺženia. Splatili sme aj časť dlhu voči banke .
V rámci celkového hodnotenia možno konštatovať, že hospodárenie obce za rok 
2013 sa uberalo správnym smerom.

Elena Ivanovová
ekonómka obce

Ďakujeme a blahoželáme

ŽENÁM – pri príležitosti Medzinárodného dňa žien, ktorý oslávili 8. marca 2014. 
Marec je krásny mesiac. Mesiac, v ktorom sa chladné zimné dni pominú a nas-
tane prebúdzanie sa jari. Kolobeh života je neopakovateľný. Každá z vás, či už 
je matkou, či starou mamou, hoci je iná, predsa ste si len v niečom podobné. 
Všetky ste milujúce ženy, ktoré vedia rozveseliť rodinu, priateľov, dom, priedo-
mie, ale najmä upútať a usmerniť nás mužov. Sme na vás hrdí a máme vás radi. 
Milé žienky, vezmite tých, ktorých máte najradšej a vráťte sa v spomienkach o 
polstoročie, či štvrťstoročie nazad. Spomínajte na okolitú prírodu našej dediny, 

niekoľko naplánovaných podujatí, niektoré z nich sú znovu v pláne na tento 
rok. Okrem toho sa zhodnotilo hospodárenie klubu, pri ktorom sa vyzdvihla 
úloha dvojpercentného daňového príspevku od ľudí. Tieto peniaze sú pre klub 
dôležité a keďže ich bolo za uplynulý rok menej ako zvyčajne, zaviedol sa na 
tento rok úsporný režim pri regionálnych podujatiach, ktoré budú riešené in-
dividuálnou dopravou. Zostava výkonného výboru sa nijako nezmenila, tento 
výbor bol jednohlasne znovuzvolený aj na tento rok. Ako hlavné podujatie 
tohto roka môžeme vyzdvihnúť septembrový zájazd do Chorvátska, ktorý bude 
vyváženým spojením aktivít na horách a oddychom pri mori. Okrem toho sa 
plánujú aj návštevy kultúrnych pamiatok. Na konci roka sa ako mimoturistický 
zájazd plánuje aj návšteva vianočných trhov vo Viedni. Stačí si už len vybrať z 
plánovaných podujatí a stráviť pár príjemných dní v roku v prírode.

Lucia Mokrá
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Poďakovať sa je viac než slušné

Vedieť poďakovať je slušnosť, ktorá sa vytráca. Treba si uvedomiť, že aj 
maličkosť poteší, nemusia to byť len drahé dary. Túto možnosť chcem využiť aj 
ja v pravidelnej rubrike nášho občasníka „Starostka ďakuje“.
Byť dedinským starostom je síce krásne povolanie, ale bez pomoci ľudí z 
dediny sa nedajú niektoré veci urobiť. Ďakujem všetkým tým občanom, ktorí v 
uplynulom období väčšou či menšou mierou prispeli k napĺňaniu našich cieľov. 
Taktiež ďakujem za množstvo uskutočnených akcií a podujatí, ktorými obohatili 
náš život v obci.
V prvom rade moja vďaka patrí poslancom obecného zastupiteľstva.
Na sklonku kalendárneho roka 2013 sa v našej obci uskutočnil tretí ročník 
vianočných trhov. Poďakovanie za organizovanie a zabezpečenie priebehu 
tejto akcie patrí Vladimírovi Cvopovi, Vladimírovi Šmýkalovi, Márii Miklášovej 
a všetkým tým občanom, ktorí si postavili stánok, pretože bez vašej prítom-
nosti by nebolo jarmoku. Ďakujem aj všetkým občanom, ktorí sa prišli pozrieť, 
zabaviť a vytvoriť tak výbornú predvianočnú náladu.
Pri vítaní nového roka na námestí pred kostolom veľmi ochotne pri občerstvení 
pomohla Norika Kiabová, peknú vianočnú výzdobu spravil Ivan Macko, s 
technikou pomohol Pavol Caňo. Všetkým veľmi pekne ďakujem. Pomoc vo 
vianočnom období je zvlášť cenná.
7. 2. 2014 sa konal XXIII. ročník starostovského plesu. S organizáciou  nám 
veľmi pomohli títo občania: Jozef  Klučák, Peter Bagin, Vladimír Cvopa, Ivanka 
Kováčiková s manželom, Helena Haľušová, Jana Bláhová, Silvia Miklášová, 
Daniela Talianová a zamestnankyne obecného úradu. Výrazne nám pomohlo aj 
Poľovné združenie Rokoš a sponzori. Všetkým patrí veľké poďakovanie. 
V neposlednej miere moje poďakovanie patrí aj Folklórnej skupine Boršina, 
ktorej členovia nezabudli na fašiangové tradície a spríjemnili nám nielen ch-
víle počas obecnej zabíjačky, ale nacvičili aj zábavný program pochovávania 
basy. V kuchyni výdatne pracovali Jozef  Klučák a zamestnankyne obecného 
úradu. Moje poďakovanie patrí aj Lukášovi Kohútovi a bratom Bartíkovcom, 
ktorí zabezpečili tanečnú zábavu až do rána, pani Daniele Talianovej a Ivanke 
Andraškovej s manželom .
Okrem nich si vysoko vážim všetkých tých, ktorí dobrou radou a pripomienkami 
prejavili záujem o našu obec. Ďakujem vám za podporu a teším sa na ďalšiu 
spoluprácu.

starostka obce

Prvá svetová vojna – koniec monarchie

Deň 28. jún roku 1914 bude večne pamätným dňom v histórii, lebo toho dňa 
zablysla z revolvera iskra, ktorá podpálila sparné, dusné povetrie Európy a ro-
znietila  požiar svetovej vojny. Také hrôzy, aké Európu zavalili, maľovala vtedy 
žijúcim ľuďom rozčúlená fantázia len na súdny deň. Od Uralu až po Atlantický 
oceán, od Baltského mora až Adriu a po Dardanely zúri strašný požiar. 
Čoho sa diplomacia oddávna obávala, sa stalo skutočnosťou. Na Balkáne 
vzbĺkla iskra, ktorá podpálila celú Európu. Arciknieža Franz Ferdinand, dedič 
koruny uhorskej a trónu rakúskeho, a jeho manželka, kňažná Žofia Honenberg, 
padli vražednou rukou mladých srbských chasníkov v Sarajeve, hlavnom meste 
Bosny. 
Chýr ohavného politického zločinu sa rozniesol na krídlach telegrafu po svete 
a nielen v monarchii, ale aj v cudzích krajinách vzbudil všeobecné pohoršenie. 
Verejná mienka tušila, že atentát bude mať veľké a smutné následky. Vojnu 
rozpútalo Rakúsko-Uhorsko útokom na Srbsko 28. júla 1914 v nádeji na dosiah-
nutie  rýchleho víťazstva. 
V zmysle mobilizačnej vyhlášky mali do armády nastúpiť aj všetci bojaschopní 

zájdite v myšlienkach do malých chalúpok s ešte menšími okienkami pod Ka-
mencom či Briežkami a so stolom prikrytým bielym ľanovým plátnom, kde ste s 
rodičmi a starými rodičmi sedávali. Ak ste toto nestihli ôsmeho marca, pokúste 
sa o takéto zamyslenie s vašimi rodinami či príbuznými dňa 11. mája, kedy 
ženy – matky budú sláviť svoj deň. K Medzinárodnému dňu žien vám srdečne 
blahoželáme.
MATKÁM – pri príležitosti Dňa matiek, ktorý oslávia 11. mája 2014. Milé naše 
mamičky a staré mamy, prijmite aj od redakčnej rady obecných novín Informá-
cie spod Rokoša srdečné blahoželanie k nastávajúcemu sviatku Dňa matiek a 
zároveň pozvanie na celoobecné oslavy, ktoré sa uskutočnia práve druhú májo-
vú nedeľu v kultúrnom dome. Je veľa prirovnaní, ktoré hovoria o tom, prečo sú 
ženy ženami a matky matkami.  Prívlastky pracovitá, kamarátska, starostlivá, 
trpezlivá, obetavá, láskavá, milujúca, odpúšťajúca a oddaná však nepatria len 
mamičkám, ale všetkým ženám. Také ste v očiach svojich detí a veríme, že aj 
v očiach vašich manželov. Nie je však nič hrejivejšie, ako slnko vychádzajúce z 
milujúceho materinského srdca. Srdcia mám sú pre nás záhadou. Kde sa v nich 
berie toľko citu, lásky, porozumenia, oddanosti, sily a vznešenosti? Koľko lásky 
musí skrývať materinské srdce, keď ju vie rozdávať nielen  vlastným deťom, 
ale plným priehrštím ňou zahŕňa aj svoje vnúčatá a nezostane necitlivé ani k 
svojmu širokému okoliu. 
Milé mamy, milé staré mamy! Pri príležitosti vášho nastávajúceho sviatku vám 
želáme predovšetkým pevné zdravie. Aby ste v tento deň, ale aj v nastávajúcich 
dňoch vášho života mali čo najmenej problémov, chvíľ bolestí a smútku. Aby 
vás pohoda, porozumenie a láska sprevádzali na každom kroku.
UČITEĽOM – pri príležitosti Dňa učiteľov, ktorý oslávili dňa 28. marca 2014. 
Ak spoločnosť postavila povolanie učiteľa na piedestál a pridelila mu vlastný 
sviatok, znamená to, že si uvedomuje, alebo by si mala uvedomovať, aký výz-
nam učiteľstvo pre ňu a  pre jej mladú generáciu má. Chceme vám aj touto 
cestou v mene redakčnej rady, a ak dovolíte, aj v mene rodičov detí, ktoré 
vyučujete, poďakovať za vašu neľahkú prácu. Veď to, ako budú vzdelané, ale 
predovšetkým vychované naše deti, ovplyvní o pár rokov  každého z nás. Mu-
síme si byť vedomí toho, že človek je len vtedy človekom, ak niečo spraví zo 
svojho života. Niečo takého, po čom ľudia ako po moste budú kráčať k ľudskej 
budúcnosti. Je to veľmi presná charakteristika učiteľského povolania. Povo-
lania, nie zamestnania, pretože učiteľstvo je popri medicíne a možno kuchár-
skom umení jedno z najdôležitejších povolaní. Akú výchovu a vzdelanie dostane 
človek v detstve a v mladosti, taká ho bude už sprevádzať počas života. Pra-
jeme vám, milé pani učiteľky, veľa síl, tiež veľa zdravia, lásky a trpezlivosti a 
veľa duševnej pohody.

Jozef  Klučák

muži do 40 rokov. Naši občania poväčšine narukovali do 73. pešieho pluku so 
sídlom v Trenčíne. A veľmi skoro boli prevelení na srbský alebo východný front. 
Už prvé bojové nasadenie ukázalo neschopnosť velenia armády. Velitelia hnali 
mužstvo v hustých šíkoch proti ruským guľometom, čo, samozrejme, viedlo k 
obrovským stratám na životoch. 
V prvej svetovej vojne z našej obce padlo 35 vojakov. Na jeseň 1918 Rakúsko- 
Uhorsko a potom aj Nemecko kapitulovali. Pod tlakom nemaďarských národov 
sa stará monarchia definitívne rozpadla. V priebehu novembra sa aj do Sučian 
postupne vracali ostrieľaní frontoví vojaci, mnohí aj so zbraňami v rukách. 
História potvrdzuje, že azda peklo vojny, ktoré zažili, a radosť, že sa vrátili 
domov, si následne vyliali na miestnych židovských obchodníkoch a krčmároch, 
ktorých obchody a domy vyrabovali. Upokojenie nastalo v prvej polovici decem-
bra 1918, keď Ponitrie začalo obsadzovať československé vojsko. 
V tomto roku uplynie 100 rokov od prvej svetovej vojny. Postupne aj tí, ktorí sa 
od nej dozvedeli od starých rodičov alebo z učebníc, zabúdajú na našu „junač“ a 
na heslá, ktoré ju povzbudzovali v boji: Dopredu! Dopredu! Napred, kto vládze! 
Aby sme nezabudli na tých, ktorí v prvej svetovej vojne padli, obecné 
zastupiteľstvo v Nitrianskych Sučanoch na základe podnetu základnej organizá-
cie Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov prijalo uznesenie o zriadení 
pamätnej tabule na ich trvalú pamiatku. Úprimná vďaka.

Jozef  Klučák
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Pripravujeme a pozývame  

1. Stavanie mája
Mesiac máj sa považuje za najkrajší. Spojené sú s ním najčarovnejšie zázraky 
prírody. Program Stavanie mája sa v našej obci uskutoční pod záštitou starostky 
obce a v spolupráci s folklórnym súborom Boršina dňa 30. apríla o 19:00 hodine 
pred kultúrnym domom. Všetkých občanov naň srdečne pozývame.
2. Prvomájový výstup na Rokoš
Každý, kto sa rozhodne ísť do prírody na 1. mája, neobanuje. Tí odhodlanejší 
sa ráno môžu vybrať až na Rokoš, kde dostanú účastnícky list a tiež lístok na 
občerstvenie, ktoré sa bude podávať na Hrabovej lúke. Občerstvenie zabezpečí 
obecný úrad.
3. Deň matiek 
Láska má veľa podôb, no najväčšia je láska materinská. Obecné oslavy Dňa 
matiek sa uskutočnia v nedeľu dňa 11. mája 2013 o 15:00 hodine v kinosále 
kultúrneho domu. Srdečne vás všetkých na toto kultúrne podujatie pozývame.
4. Súťaž vo varení guláša 
Súťaž vo varení guláša sa v našej obci stala tradíciu. V tomto roku sa uskutoční už 
jej ôsmy ročník, na ktorý pozývame mládež aj všetkých občanov. Podujatie bude 
22. júna, v závislosti od počasia. Tak ako aj po predchádzajúce roky, súťaž bude 
prebiehať na nádvorí Základnej školy s materskou školou Fraňa Madvu. Súťažiaci 
sa môžu nahlasovať do zoznamu na obecnom úrade, kde dostanú aj podrobné 
informácie.                                                                                                                                                                     
5. Ocenenie žiakov
Koncom mesiaca júna sa uskutoční prijatie najúspešnejších žiakov našej školy 
starostkou obce v obradnej sieni. Je potešením pre predstaviteľov obce privítať 
žiakov, ktorí úspešne reprezentovali základnú školu a našu obec v školských a 
okresných súťažiach. Poďakovanie za ich úspechy patrí aj pani učiteľkám.

redakčná rada

BLAHOŽELÁME JUBILANTOM !!!

Významné životné jubileá
60 rokov   65 rokov
Ing. Jozef  Fodor  Anton Ľachký
Mgr. Darina Bučková  Anton Paulďuro
Zdenka Sladkayová  Ladislav Blaško
Pavol Masaryk  Marta Cagáňová
   Anton Kalinay
70 rokov   Jozef  Kováčik
Ladislav Mihálik  Jozef  Prostredný
Mgr. Anna Kováčiková
Mária Nemčeková  75 rokov
Ľudmila Miháliková  Mária Krchová
Imrich Šmýkal  Marta Fodorová
Jozef  Holinec  Anna Zaťková
Mária Halušová
Jiřina Radošányová  85 rokov
   Etela Caňová
80 rokov   Anton Ševce
Jolana Švecová  František Šuster 90 rokov
Jozef  Oršula  Anton Talian Eleonóra Juríková

     NARODENIE
     Alex Košík
     Michal Vajda
     Miriama Vlčková
     Kristián Nemček

Manželstvo v našej obci uzavreli 
Michal Jurenka a Lenka Kalinayová

50. výročie uzavretia manželstva
manželia Jozef  Klučák a Jolana, rod. Talianová
manželia Milan  Hanus a Jolana, rod. Tunová

Vlasta Sladkayová

SPOMÍNAME

Alojz Caňo  Cecília Mikulová Marta Révayová
Pavlína Šimorková Helena Javorková Juraj Krchňavý

                redakčná rada

Obecné informácie a upozornenia
1. Obecný úrad prosí a vyzýva občanov, aby nezabudli na jarné up-
ratovanie a pozametali si cesty a chodníky pred  svojimi  domami  a 
pozemkami. Budú mať nielen dobrý pocit, čisto a  pekne  pred  svo-
jím domom, ale spravia aj záslužnú prácu pre nás všetkých.
2. Obecný úrad upozorňuje občanov, ktorí dostali v minulosti  povo-
lenie na rozkopávku cesty (napr. na  plynovú  prípojku,  vodovodnú 
prípojku a pod.), že povolenie dostali na základe toho, že dajú ces-
tu do pôvodného stavu. Preto vyzývame občanov, aby  si  uvedené 
miesta opravili, zaliali aspoň betónom, a následne asfaltom.
3. Máte vyčistený komín? Obecný  úrad  upozorňuje  občanov,  aby 
tejto problematike venovali patričný dôraz a zabránili tak vznieteniu 
sadzí a následnému požiaru na svojich domoch a na majetku suse-
dov.
4. Obecný úrad taktiež dôrazne upozorňuje občanov na  prísny  zá-
kaz sypať odpad v prírode, v okolí  obce  a  vytvárať  tak  nelegálne 
čierne skládky. V obci a v okolí obce neexistujú žiadne skládky,kde 
by mohli občania vyvážať odpad. Odpad v obci  separujeme  a  nie 
je teda dôvod nosiť smeti do prírody. To bude hanba, ak sa zistí pô-
vodca skládky! Ak niekto  prerába  a  má  stavebný  odpad,  obecný 
úrad mu môže vybaviť uskladnenie  odpadu  na  oficiálnej  skládke 
prostredníctvom Veposu.
5. Taktiež vás upozorňujeme aj na prísny zákaz  vypaľovania  trávy 
a zakladania otvoreného ohňa v prírode. Všetci sme  povinní  dbať 
nielen na svoju vlastnú bezpečnosť, ale  aj  na  bezpečnosť  svojej 
rodiny a celej dediny.


